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‘Hoogte’ is het thema bij de officiële start van de bouw van de

Castellatoren op vrijdag 10 juni. Wethouder Hannie Kunst heeft zojuist

bij wijze van officiële opening het lint doorgeknipt dat twee steltlopers

omhoog houden. Even daarvoor had de wethouder al getoost op het

project met Walter Hamers, directeur-bestuurder van Talis.

Dat deden ze met zelf geblazen wijnglazen op een extra hoge steel.

Bouw Castellatoren officieel van start
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Gezocht: Maatjes Project LiNk!
Project LiNk van Vluchtelingenwerk Zuid

& Oost Gelderland zoekt in Nijmegen maat-
jes. De maatjes ondersteunen vluchtelingen
en andere nieuwkomers bij hun participatie
in de samenleving en het vergroten van hun
netwerk. Ze helpen vluchtelingen bijvoor-
beeld bij het vinden van vrijwilligerswerk
of leiden ze toe naar een sport- of muziek-
vereniging of fotoclub.
Neem voor meer informatie contact op met
Ans Aerts. Tel. 024-3221177, e-mail
a.aerts@vzog.nl, of kijk op www.vzog.nl

Verder na partnerverlies
Alleen komen te staan door het overlijden

van uw partner is een ingrijpende gebeurte-
nis. Dat geldt voor het overlijden zelf, maar
zeker ook voor de tijd erna. Eerst is er vaak
steun van familie en vrienden en heeft u het
druk met regelzaken. Daarna wordt het stil-
ler. Mensen ervaren het tweede jaar na het
overlijden van hun partner vaak als zwaar-
der dan het eerste jaar. Het gemis wordt nog
duidelijker voelbaar.
Om u te ondersteunen organiseren NIM
Maatschappelijk Werk en Indigo Nijmegen
de gespreksgroep: ‘Verder na partnerverlies’.
Het doel van deze groep is handreikingen
bieden die u kunnen helpen uw leven op-
nieuw vorm te geven.
De gespreksgroep ‘Verder na partnerverlies’
(voor mensen van 50 jaar en ouder) start op
maandag 26 september en duurt van 10 tot
12 uur. De gespreksgroep telt tien wekelijkse
bijeenkomsten en wordt gehouden bij NIM
aan de Panovenlaan te Nijmegen. Deelname
wordt vergoed door uw verzekering.

Twijfelt u over deelname? Aarzel niet en bel; u
krijgt een kennismakingsgesprek aangeboden.
Indigo Nijmegen: 024 - 383 78 70 of NIM:
024 - 323 27 51. Mailen kan ook: nijme-
gen@indigogelderland.nl. Kijk voor meer in-
formatie op de website: www.indigo.nl

Gezocht voor afstudeeronderzoek:
mensen ouder dan 65
Beste buurtbewoner,

Ik ben student Psychologie en ben op zoek
naar mensen ouder dan 65 jaar, die bereid
zijn mee te doen aan een kort onderzoekje
voor mijn afstudeerscriptie. Het onderzoek
bestaat uit geheugentests en duurt circa 25
minuten. Heeft u interesse, belt u mij dan op
onderstaand telefoonnummer.

Hans de Voer, 06-17587778

Bijzondere tafel bij Brood op de
plank

Op 3 maart 2011 werd in Arnhem het
tweejaarlijkse RIBW-evenement gehouden,
georganiseerd door de RIBW Alliantie. Voor
de landelijke strijd om de RIBW Alliantie
Trofee kon het publiek stemmen op tien ge-
nomineerde projecten die inhoud geven aan
maatschappelijke participatie. Bakkerscafé
Brood op de plank was een van die tien. Het
Nijmeegse project werd zo enthousiast ont-
vangen, dat het een prachtige tweede prijs
won! Van de geldprijs die daaraan verbonden
was, heeft Brood op de plank een terrastafel
laten maken. De prachtige, grote tafel is ge-
maakt van de oude bakfiets die al een tijdje
werkeloos aan de kant stond. Afgelopen juni
werd de ‘bak-tafel’ feestelijk ingewijd.
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Deze rozen, hier nog op hun oude stek in
het park aan de Van Schaeck Mathonsin-
gel, zijn gered en kregen een tweede leven
in de Natuurtuin in Bottendaal.

Het hoort net niet meer bij Bottendaal: het
grote gat dat je ziet als je nietsvermoedend het station uit-
loopt en dat zich bevindt op de plek waar eerst het parkje
van de Van Schaeck Mathonsingel lag. De nieuwe parkeer-
garage en de esplanade die hier aangelegd gaan worden, lig-
gen letterlijk aan de rand van onze wijk.
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Esplanade aan
de rand van Bottendaal

omtrek van 30 centimeter in de plaats. De be-
doeling is dat de Van Schaeck Mathonsingel
zijn oorspronkelijke, 19e eeuwse allure weer
terugkrijgt.De esplanade wordt opgesierd met
fonteinen en vazen en de geplande lindebomen
komen in vier rijen te staan.De beelden van de
vier jaargetijden, die hier vroeger stonden,wor-
den teruggeplaatst. Op dit moment staan de
beelden in het Hunnerpark. De ondergrondse
garage gaat plaats bieden aan 700 auto’s.De in-
en uitrit van de garage komt aan de kant van
het Keizer Karelplein.

Rozen
Op 28 juni werd het bereiken van het diep-

ste punt van de bouw van de garage gevierd.
Wethouder Hannie Kunst verrichtte hiervoor
een officiële handeling. In de acht maanden

Op 28 juni bereikt de bouw van de parkeergarage aan de Van Schaeck Mathonsingel het ‘diepste’ punt. Wethouder Hannie Kunst (mid-
den) verricht samen met bouwonderneming BAM de officiële openingshandeling vanaf dit punt. foto’s: Willemien Geboers

Door:Ans Aerts

De grens van Bottendaal loopt officieel tot
de Van Schaeck Mathonsingel. De weg

zelf hoort er niet meer bij. De esplanade komt
bovenop de ondergrondse garage. Even goo-
gelen wat een esplanade eigenlijk is. Volgens
Wikipedia is een esplanade ‘een langgerekt,
open, vlak terrein, waar mensen kunnen wan-
delen.’ Meestal bevindt een esplanade zich
naast een rivier of groot open water, maar dat
is hier dus duidelijk niet het geval.Voor het rea-
liseren van de garage en de esplanade moesten
eerst 54 haagbeuken en 30 paardenkastanjes
gekapt worden. Bezwaren van omwonenden
tegen de kap van deze bomen wees de Raad van
State van de hand.Voor de gekapte bomen ko-
men 112 lindes met een vergelijkbare stam-

hiervoor waren er damwanden geslagen en is
er een gat gegraven van 300 meter lang, 28
meter breed en ongeveer acht meter diep. De
verwachting is dat de garage in de zomer van
2012 klaar is. De haagbeuken en paarden-
kastanjes zijn er niet meer, maar de rozen uit
het park zijn gered. Zij krijgen een tweede le-
ven in de Natuurtuin in Bottendaal. Zie ook
elders in deze Zeeheld. n
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Door:Harriët Maat

“W
e zitten in het negentiende
jaar, maar er is één jaar ge-
weest waarin het feest twee

keer werd gehouden, dus we zijn toch bij de
twintig!”, aldus Petry van de Logt, eigenaar
van Maxim en drijvende kracht achter Bot-
tendaal Alive. Petry is Bottendaler in hart en
nieren. Ze woont er, ze werkt er, doet er haar
boodschappen en haar kinderen gaan er naar

dium waar elk jaar weer goeie, leuke bandjes
optreden. Ik begin altijd al in januari met het
regelen daarvan; dat doe ik in m’n eentje. Dat
is zo gegroeid, omdat ik het superleuk vind
om te doen. Ik programmeer altijd verschil-
lende genres, voor elk wat wils. Dit jaar be-
gonnen we met de swingende salsa en me-
rengue van de Nijmeegse Latin Company,
gevolgd door de fantastische rockabilly van
The Baboons uit België. Daarna zorgden The
Upsessions – die vorig jaar op Lowlands speel-
den! – voor een reggae/ska-feestje en Juicebox
was de geweldige hekkensluiter met hun soul,
funk en boogaloo. Tussendoor hield de Nij-
meegse deejay Tin Wish Tin het feestje gaande
met zijn goed gekozen plaatjes. Het publiek
heeft van begin tot einde genoten van deze ju-
bileumeditie, dus mijn dag was goed!”

Petry was vanaf het begin betrokken bij het
festival. De eerste jaren als medewerker van
De Kluizenaar, de laatste veertien jaar als
eigenaar van Maxim. “Met de organisatie
heb ik me, na dat eerste jaar, altijd bemoeid.”
Terugkijkend ziet ze geen grote verschillen

school. “Ik heb álles met Bottendaal. Het is
echt mijn wijkie”, zegt ze vol overtuiging.Geen
wonder dat ze zich met hart en ziel inzet voor
het jaarlijkse buurtfeest voor de deur van haar
kroeg en dat van de overburen.

Café De Kluizenaar en café Maxim, centraal
gelegen in de wijk, vormen de ideale plek voor
een feestje. “Eén keer per jaar hebben we sa-
men één groot terras met buitentaps, geza-
menlijke muntverkoop en natuurlijk ons po-

Ook de twintigste editie van Bottendaal Alive is een groot succes. Op die zonnige zondag is het erg gezellig op de kruising tussen Maxim
en De Kluizenaar.

In 1992 organiseerden twee studenten Communicatie in

het kader van hun afstudeerproject een klein festival in

Bottendaal. Ze vroegen café De Kluizenaar en café Maxim

als sponsor en als locatie. Het feest werd een enorm succes

en een traditie was geboren. Dit jaar werd Bottendaal Alive,

zoals dit zomerse wijkfeest inmiddels is gedoopt, voor de

twintigste keer gehouden.
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tussen toen en nu. De opstelling bijvoorbeeld
is al jaren hetzelfde. “Grappig dus dat ik elk
jaar opnieuw de tekening ervan moet aanleve-
ren bij de gemeente voor de vergunningaan-
vraag. De organisatie verloopt wel veel ge-
smeerder nu. Je leert veel van dingen die ‘mis’
zijn gegaan. Zo weet ik nu dat je altijd moet
nabellen als je dingen hebt besteld. Ik ben nog
wel eens op zaterdag met een aanhanger naar
de gemeente geweest voor de beloofde drang-
hekken.”

Stroom bij de buren
“De eerste jaren was vooral de stroomvoor-

ziening een bron van zorg. We leenden stroom
bij de buren; verlengkabels liepen vanuit de hui-
zen uit de Burghardt van den Berghstraat naar
het feestterrein. Elk jaar viel de stroom wel een
keer uit. Sinds een paar jaar hebben we bij
Maxim krachtstroom voor buiten, dus dat ge-
beurt niet meer. Bij De Kluizenaar hebben ze dat
overigens ook, maar bij hen zit ook de keuken
erop aangesloten, en vorig jaar viel daardoor
alsnog de stroom uit. De vervelende dingen onthoud je het best: zo
was in een van de beginjaren ineens de cola op … Dat wil je natuur-
lijk niet! ‘Doe dan maar een sinas, met ijs graag’. Dat werd een lauwe
sinas, want ook het ijs was op. Dat soort dingen zullen nu niet snel
meer gebeuren. Zelf vond ik het overigens erger dan de feestgangers
hoor. Niemand wordt boos om zoiets, de sfeer is zo goed op dit fijne
festijn. Het is echt bijzonder.”

“We hebben Bottendaal Alive een paar keer in het Thiemepark ge-
houden, samen met de andere Bottendaalse café’s. Maar dat kon niet
uit. Je hebt daar geen enkele voorziening, dus je moet aggregaten neer-
zetten, toiletwagens, enzovoorts. Veel meer kosten dus. Het is finan-
cieel gezien overigens altijd een risico, want we hebben geen sponsors.
We investeren erin en moeten het echt van de consumptieverkoop
hebben. Gelukkig is het al die twintig keren mooi weer geweest en dat
zorgt ervoor dat mensen komen en het naar hun zin hebben. En daar
doen we het voor, we willen dit feestje aan de wijk geven.”

“Het is elk jaar weer spannend, maar vooral heel leuk om te doen. Op
de dag van het feest en de dagen eraan voorafgaand werkt iedereen
mee: het hele team van Maxim en dat van De Kluizenaar, in totaal zo’n
dertig man. En dan heerst er dat gevoel van ‘we gaan het samen doen,
met z’n allen’. Zo mooi! Iedereen heeft die drive om mensen een leuke

Maxim-eigenaar Petry van de Logt is de drijvende kracht achter Bottendaal Alive
foto’s: Martin van Els

dag te bezorgen.Voor mij is dat sowieso dé reden om in de horeca te wer-
ken. Zolang ik hier in Maxim zit – en dat is wat mij betreft nog jaren –
blijft Bottendaal Alive!”

Bottendaal Alive wordt altijd gehouden in het weekend na de zomer-
feesten. “Niet op de zondag na de intocht, maar de zondag dáárna.Vol-
gend jaar is de vierdaagse van 17 t/m 20 juli, dus ons feestje is op zon-
dag 29 juli. Schrijf maar vast in je agenda!” n

R i j w i e l b o e t i e k
Henk Geurts

2e hands fietsen vanaf €65,–
Tevens nieuwe fietsen en reparatie

Van Oldenbarneveldstraat 77b

6512AV Nijmegen

024-3608170

www.rijwielboetiekhenkgeurts.nl

www.rijwielboetiekhenkgeurts.com
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Door:Gert Olthuis

E
lk jaar organiseert meester Richard Looten van basisschool
De Driemaster zo’n toernooi. Zelf is hij dol op American
football en op deze manier laat hij zijn leerlingen kennis-

maken met zijn geliefde sport. Dit jaar werd het toernooi gespeeld
door Richards combinatieklas met kinderen uit groep 5 en 6.
Maanden voor het zover is, zijn de teams al ingedeeld. Met stoere
namen: Huskies, Cowboys, Buccaneers en Eagles.

Na een onrustige nacht en een zenuwachtig ontbijt, verzamelden
de leerlingen zich tegen negen uur op het veld in de spoorkuil. Ge-
huld in T-shirts met het teamlogo voorop en hun naam achterop
gingen de vier teams de strijd aan. En die strijd was niet mals. Van
tevoren hadden de teams onder leiding van Richard al allerlei tac-
tische loopvarianten uitgedacht. Bij elke poging de endzone te be-
reiken was het dus zaak de tegenstander te snel en te slim af te zijn.
Of als verdedigende partij de aanval te stoppen door het lintje van
de aanvallers riem te trekken zodat de rollen zo snel mogelijk om-
gedraaid konden worden.

Leerlingen van De Driemaster spelen een pittige wedstrijd in het spannende flag football toernooi! foto: de moeder van Tess

Wie op de ochtend van 8 juni door de spoor-

kuil fietste, zag dat het trapveldje met lijnen

was omgetoverd tot een rechthoekig speel-

veld van 60 bij 30 meter. Aan de uiteinden

van dat speelveld bevonden zich heuse ‘end-

zones’. En het bereiken van die endzone, daar

draaide het die ochtend om.Want er vond

een flag football toernooi plaats. De inzet

van de strijd was: de Driemaster Bowl.

De Huskies en de Eagles kwamen als sterkste uit de voorrondes. Zij
mochten de finale spelen. Na een fanatiek duel gingen de Huskies met
een nipte winst naar huis: 8 tegen 6. Teleurgestelde gezichten waren
er niet; alle teams kregen een mooie beker. Maar de grootste, die ging
toch echt naar de Huskies. n

Flag football?
Flag football is een variant van American football. De spelregels zijn
nagenoeg hetzelfde, maar het grote verschil is dat bij flag football de
spelers niet getackeld of geblokt mogen worden. Het spel is daarmee
uitermate geschikt voor kinderen.
Doel van het spel is terreinwinst te boeken en met de spitsvormige ‘foot-
ball’ naar de endzone te rennen: touchdown! Maar dat gaat niet zomaar.
De aanvallende partij kan gestopt worden door een met klittenband bevestigd
lintje van de riem van de balbezitter te trekken. Het is dus zaak om slim te
lopen, grijpgrage handen te ontwijken en de bal niet te laten vallen. Na vier
pogingen tot aanvallen mag de tegenstander het vier keer proberen.



Afval
Noem me maar Willem Janszoon. Dat is

niet mijn echte naam, maar de naam van
een oude zeeheld (naar wie trouwens geen
Bottendaalse straat is vernoemd). Ik ben een
echte oude Bottendaler. Ze krijgen mij met
geen stok de wijk uit. Bottendaal is gewoon
de leukste en fijnste wijk van Nijmegen. Ie-
dereen die hier woont, weet waarom. Maar
ik hoor toch ook vaak mensen klagen over
van alles en nog wat. Misschien is dat iets ty-
pisch Nimweegs. We houden nou eenmaal
van nuilen. Maar misschien is al dat klagen
toch ook terecht. Ik heb de redactie van De
Zeeheld gevraagd of ik me mag opwerpen
als spreekbuis van de nuilers. En dat mag. Ik
mag voortaan een column schrijven voor
De Zeeheld: ‘De Nuilhoek’. En deze eerste
Nuilhoek gaat over afval.

Als ik door de wijk loop, erger ik me enorm aan
de manier waarop de Bottendalers met hun
afval omgaan. Vuilniszakken worden veel te
vroeg buiten gezet, soms dagen voor de op-
haaldag. Of zakken worden in de verkeerde
week buitengezet. De DAR haalt de ene week
vuilnis op en leegt de andere week de gft-bak-
ken!Alleen bij hoogbouw wordt alles elke week
opgehaald. Dat weet toch iedereen? En als er
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Zo kan ik nog wel even doorgaan. Ik heb
niet genoeg ruimte om het nu ook nog te
hebben over bijvoorbeeld zwerfafval in de

wijk, en vooral in het Thiemepark, de rotzooi
op de ophaaldagen van oud papier, de zak-
ken voor het plastic verpakkingsmateriaal
en de hondenpoep. Over dat laatste zal trou-
wens een van de volgende nuilhoeken gaan.

Het is waarschijnlijk een kleine groep die er
zo’n rotzooi van maakt. Zo gaat het altijd. De
meeste mensen houden zich aan de regels en
proberen overlast te voorkomen. En die heb-
ben dan last van die paar mensen die dat
niet doen. En er wordt zo veel rotzooi ge-
maakt dat het geen incidenten of vergissin-
gen zijn. Ik ben bang dat het een kwestie van
mentaliteit is. Te veel mensen denken blijk-
baar “als ik er maar van af ben”.

Laten we onszelf en elkaar een plezier doen, en
onze wijk leefbaar houden. n

Willem Janszoon

Naschrift redactie:
Reacties op deze column kunt u mailen of
sturen naar de redactie van De Zeeheld. Wij
zorgen ervoor dat ze bij ‘Willem Janszoon’
terechtkomen.

eenmaal een zak staat, volgen er natuurlijk
meer. Gemakzuchtig kuddegedrag!

De openbare gft-bakken zijn vaak overvol.
Maar hoe vol ze ook zijn, er zijn altijd mensen
die vinden dat er nog meer bij kan. Die zetten
dan hun afval gewoon bovenop of naast de gft-
cocon. En vaak is dat niet eens gft-afval. Plas-
tic draagtassen zijn geen gft-afval. Bankstellen
ook niet. Toch zie ik die met enige regelmaat
op of naast de gft-cocons staan.

Rond de glasbakken in de Leemptstraat liggen
altijd scherven. Alsof het te moeilijk is om
een fles in de ronde opening te mikken. Die
gaten zijn toch groot genoeg? En er zijn men-
sen die plastic draagtassen vol lege flessen
naast de glasbakken neerzetten, of de glazen
potjes in de glasbak weggooien en de deksel-
tjes erop leggen. En als iets niet in de glasbak
past, wordt het er gewoon naast of op ge-
dumpt. De mensen die dat doen, vinden blijk-
baar dat ze daarmee genoeg hun best gedaan
hebben. Iemand anders moet het dan verder
maar regelen. Zij zijn er in ieder geval van af.
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Nog net voor het zomerreces heeft de ge-

meenteraad het bestemmingsplan Nijme-

gen Bottendaal-Galgenveld definitief

goedgekeurd. Het concept van dit plan

dateert uit 2007; er zijn vier jaren nodig

geweest om alle bezwaren te wegen en af

te handelen. Op het laatste moment is er

ook nog de uitspraak aan toegevoegd

over het perceel van Kindercentrum de

Vuurtoren aan de Castellastraat.

Door:Alphons Backx

I
n de raadsvergadering van 6 juli jl. is een (door mevrouw J.
Hendriks van de PvdA fractie ingediende) motie aangenomen
waarin nadere eisen worden gesteld aan bebouwing van dit per-

ceel. De gemeente spreekt zich hiermee uit in de nu al langslepende
kwestie. De omwonenden van de Castellastraat eisen dat het be-
stemmingsplan weer in overeenstemming gebracht wordt met de
uitgangspunten van het Masterplan Dobbelman uit 2005. Een pro-
cedure dreigde omdat de omwonenden zich misleid voelden door de
gemeente, mogelijk gevolgd door een schadeloosstelling. Rein van
den Bos van Kindercentrum de Vuurtoren, eigenaar van de grond,
vindt aanpassing van het bestemmingsplan aan de bestaande situ-
atie logischer omdat een aantal zaken uit het Masterplan Dobbelman
niet zijn uitgevoerd; het plan is niet langer bruikbaar als maat om
de huidige situatie te beoordelen. De gemeente heeft hem destijds
voorgehouden dat de aanpassing van het bestemmingsplan geen
probleem zou zijn. We weten inmiddels beter.

Door de uitspraak van de gemeente is er nog ruimte voor een ge-
bouw dat moet staan op een ‘sokkel’ van 11 bij 5 meter, de lagen
daarboven maximaal 11 bij 11 meter, maar in totaal niet meer dan
3 bouwlagen, inclusief die sokkel. Ooit zou namelijk op die plek een
moskee verrijzen op een sokkel waardoor oud en nieuw op grond-
niveau een rechte rooilijn zouden vormen aan de zijde van dagop-
vang De Ceder. Een deel van de portierswoning zou daartoe gesloopt
worden. De eis van de sokkel komt nu in termen van beeldkwaliteit
merkwaardig over omdat de portierswoning intact is gebleven en de
moskee niet gebouwd. De Vuurtoren mag verder op de begane
grond de resterende ruimte (lees: eigendom en meer dan de helft van
het perceel) niet gebruiken om middels een afscheiding een bui-
tenruimte te creëren voor de doelgroep. Ook moet de ingang komen
aan de kant van het terras van Brood op de plank. Vervolgens wordt
gemeld dat het uiterlijk qua vorm en materiaalkeuze moet voldoen
aan de (zware) eisen die de commissie beeldkwaliteit zal stellen; de
omgeving wordt immers als hoogwaardig aangemerkt. Een ont-
werp voor uitbreiding van het Centrum is in 2010 om die reden al
afgewezen door de commissie Beeldkwaliteit.

Je zou, op basis van de nu gedefinieerde eisen, kunnen conclude-
ren dat de gemeente – bij nader inzien – niet wil dat er nog ge-
bouwd wordt op deze locatie; of acht zij de Vuurtoren niet in staat
dit te realiseren? De deur voor een schadeclaim, nu van zijn kant,
staat hiermee wagenwijd open. Dat Rein van den Bos die weg nu
ook gaat bewandelen is logisch. Omstanders (waaronder de om-
wonenden van de Castellastraat) hebben hem dit al veel eerder
aangeraden. De gemeente geeft hiermee feitelijk ook toe dat er
binnen haar gelederen fouten zijn gemaakt. Daar hebben we lang
op moeten wachten. n

Zie ook: www2.nijmegen.nl/content/1144671
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De deelnemers aan de dansworkshop van ClaudeMukwaba op het
Afrika Festival maken de heupen los. foto:Willemien Geboers

Met de nieuwe trampoline van Speeltuin Kraaienest is de speeltuin
weer wat aantrekkelijker gemaakt.De trampoline wordt goed ge-
bruikt, zowel door oudere kinderen als de kleintjes! foto: Henk Beenen

De bewoners van de Piet Heinstraat vierden afgelopen juni voor de
tweede maal een straatfeest, om hun gezellige en verenigde straat-
cultuur te vieren. foto: Willemien Geboers

ZZoommeerr  iinn  
BBootttteennddaaaall
Alle zomerse gebeurtenissen in Bottendaal 

konden rekenen op prachtig weer! Zonnige herin-

neringen aan een regenachtige zomer, met het

Straatfeest van de Piet Heinstraat, het Bona Baana

Afrika Festival  en de nieuwe trampoline in Speel-

tuin  Kraaienest.

Natuurtuin Bottendaal
De afgelopen negen maanden zijn er veel werkzaamheden

uitgevoerd. Sommige met enige vertraging vanwege het 

weer: een lange, koude winter, een warme meimaand en 

een natte julimaand.

Metamorfose van de buitenborder

Aandenken uit het stationsgebied
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gemaakt, waarbij gekeken was naar geslacht,
leeftijd en woonstraat.

Het volledige verslag van de arenadiscussie
staat niet op de website van de gemeente Nij-
megen. Dat is waarschijnlijk een vergissing,
want het verslag van de arenadiscussie in de
Benedenstad van 9 juni staat er wel op. U kunt
het verslag opvragen via wijkbeheer@nijme-
gen.nl. Dat heb ik ook gedaan.

Arenadiscussies vinden in 2011 in meerdere
wijken plaats. De gemeente Nijmegen vindt

het belangrijk dat de openbare ruimte in de
wijk op een goede manier wordt ‘gebruikt’.
Naast het ‘gebruik’ van de ruimte is de manier
waarop de ruimte door bewoners wordt ‘be-
leefd’ van belang. De belevingswaarde is de in-
druk die de openbare ruimte moet achterlaten.
Dit wordt gemeten aan de hand van verschil-
lende belevingsindicatoren, zoals diversiteit,
schoonheid en veiligheid. Een positieve score
op deze indicatoren draagt eraan bij dat een
bewoner zich betrokken voelt bij de omge-
ving.

De afdeling Stadsbeheer wil meer inzicht krij-
gen in de belevingswaarde van de openbare
ruimte in Nijmegen. In 2011 onderzoekt de
gemeente Nijmegen via arenadiscussies de be-
levingswaarde van zes wijken.

De arenadiscussie bestaat uit drie onderde-
len. In ronde 1 wordt een selectie getoond van
locaties in de wijk. … Deelnemers beoordelen
de foto’s op verschillende belevingsindicatoren
(bijvoorbeeld reinheid, activiteit, veiligheid).

Een hele tijd geleden, eind april of begin mei, kregen  alle

Bottendalers een kaartje van de gemeente Nijmegen in de bus.

Het kaartje was een uitnodiging om met de gemeente te pra-

ten over de wijk. Waar liggen de plekken waar u zich op uw ge-

mak voelt of juist niet? Welke vindt u mooi of lelijk? Over deze

onderwerpen, maar ook over het onderhoud, willen we ver-

der met u praten.

Arenadiscussie 7 juni 2011, Bottendaal

B e l e v i n g  O p e n b a r e  R u im t e

Door: Tom van Zantwijk

I
edereen kon zich opgeven voor deze bij-
eenkomst, die op 7 juni 2011 in het wijk-
centrum aan de Burghardt van den Bergh-

straat zou plaatsvinden. Het maximaal aantal
deelnemers kon echter maar 15 personen zijn.
De gemeente Nijmegen maakt een keuze om
tot een zo gemengd mogelijke discussiegroep
te komen.

Ik heb mij voor deze bijeenkomst aangemeld,
maar bij mijn aanmelding niet aangegeven
dat ik redactielid van De Zeeheld ben. Kort
daarna ontving ik een afwijzing per e-mail. Ik
kon zien dat nog zeven personen dezelfde af-
wijzing ontvingen. Blijkbaar was er niet heel
veel animo voor deze bijeenkomst: slechts 22
aanmeldingen, waarvan er zeven dus niet
mochten komen.

Ik besloot nog een poging te wagen. Ik stuurde
een tweede e-mail met een aantal vragen. Ik
wilde graag weten welke selectiecriteria waren
gehanteerd, of de wijkorganen (De Zeeheld,
Bottendaal.nl, B.O.B.) waren benaderd, en of
het initiatief met de B.O.B. was besproken. In
die e-mail gaf ik ook aan dat ik de bijeen-
komst graag namens De Zeeheld had willen –
en alsnog zou willen – bijwonen.

Op 6 juni, één dag voor de bijeenkomst, kreeg
ik antwoord op mijn vragen. Als ik bij aan-
melding kenbaar had gemaakt, dat ik redac-
tielid van De Zeeheld was, was ik wel uitge-
nodigd. Ik werd alsnog uitgenodigd aanwezig
te zijn. Maar helaas was het voor mij toen niet
meer mogelijk de bijeenkomst bij te wonen. En
ook de andere redactieleden konden op deze
korte termijn hun agenda niet meer vrijma-
ken. Met betrekking tot de selectiecriteria was
gekozen voor een pragmatische benadering:
uit de lijst van wijkbewoners die zich hadden
opgegeven was een min of meer aselecte keus

vervolg op volgende pagina 
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Probst Administratief is een kleinscha-
lig  administratiekantoor in Bottendaal.

U kunt bij ons terecht voor:

– alle soorten belastingaangiften particulier 

én  ondernemer. 

– belastingadvies op maat, 

– bedrijfsadministratie en boekhouding

– uw persoonlijke administratie

Stijn Buysstraat 40 | 6512 CR Nijmegen

t: 024 323 00 99 | m: 06 45 32 45 27 

info@probstadministratief.nl

belastingconsulentnummer 580 338

Uit de oude doos

In ronde 2 vindt een open discussie over de beleving van de wijk plaats.
In ronde 3 wordt aan de hand van. terugkoppeling van de scores gedis-
cussieerd over de foto’s.

In de open discussie komen zowel positieve punten als negatieve pun-
ten aan de orde. De meeste punten zijn herkenbaar en worden waar-
schijnlijk door de meeste wijkbewoners gedeeld. Bijvoorbeeld: 
De speeltuinen in de wijk worden als zeer positief ervaren. Met name
‘het Kraaienest’ wordt gewaardeerd … , of: Bezoekers van de verschil-
lende coffeeshops veroorzaken overlast in de wijk door 1. dubbel par-
keren en 2. een zeer onveilige rijstijl, of: Huisvuilinzameling zorgt voor
relatief veel zwerfafval. 
Andere punten lijken toch meer de mening van een enkeling. Bijvoor-
beeld: De wijk ‘veryupt’, of: De oudere generatie heeft … ‘gevochten’ voor
meer inspraak en verbetering van de wijk. … De jongere generatie lijkt
onbekend met deze geschiedenis en de manier waarop ‘in Bottendaal te
werk wordt gegaan’.

Het voeren van arenadiscussies is een uitstekend initiatief, waarbij drie za-
ken echt opvallen. De gemeente Nijmegen benadert de bewoners direct,
en passeert dus in feite bewonersorganisaties als de B.O.B. Verder blijft het
onduidelijk in hoeverre de besproken punten en verbetersuggesties in de
wijk breed gedragen worden en of het panel van 15 personen tot een vol-
ledige inventarisatie van problemen en knelpunten is kunnen komen. Ten
slotte is niet duidelijk welke consequenties de gemeente Nijmegen aan de
discussie verbindt. De drie actiepunten die in het verslag worden genoemd,
behelzen toch meer een inspanningsverplichting dan een resultaatver-
plichting. De tijd zal leren welke concrete verbeteringen in de wijk het re-
sultaat zijn van deze discussieavond. n

vervolg van pagina 10, 
Beleving Openbare Ruimte

Wie weet hier meer van... ? 

Mail naar:

dezeeheld@yahoo.com of laat

een berichtje t.a.v. De Zeeheld

achter in het Wijkcentrum

Burghardt
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Het jaar  ‒deel 

‘Aanvrage om bouwvergunning’

Door: Frans Croonen

A
lle aandacht voor Nijmegen als
katholieke stad pur sang in de ge-
schiedenisboekjes zou bijna doen

vergeten dat bijna een kwart van de be-
volking in de stad begin twintigste eeuw
van protestante huize was. De Nieuw-
Apostolische Kerk is daarvan een stille
getuige. In hetzelfde jaar 1923 opende dit
genootschap een kerk aan de Graafseweg,
praktisch tegen de Dobbelmanfabriek
aangeplakt. De fabriek is er niet meer, de
kerk nog wel.

De eerste tekenen van aanwezigheid van
de Nieuw-Apostolische Kerk in Nijme-
gen dateren al van eind negentiende
eeuw. ‘Reeds in het rouwjaar was het aan-
tal gemeenten uitgebreid met eene te
Groningen, Nijmegen, Enschedé en Rot-
terdam’ schreef het blad ‘De Zevende Ba-
zuin’ in 1930. Met dat rouwjaar wordt
1896 bedoeld: het jaar na het overlijden
van apostel Schwartz, de man met wie
het allemaal begon.

De Nieuw-Apostolische  
Kerk in Bottendaal

rechts: Het nieuwe kerk-
gebouw in 1923.  Bron: RAN.

links: Het eerste primitieve
onderkomen van de Nieuw-
Apostische Kerk in Botten-
daal. Nu is er eetcafé ‘De
Serre’ gevestigd. 
Bron: www.NAK-nl.org 

Vorige keren lazen we hoe het jaar 1923 mede het 

startschot vormde van een lange periode van katholieke

emancipatie in Nijmegen. Kerken en kloosters schoten

als paddenstoelen uit de grond, en zusters,  paters en

broeders bepaalden niet alleen het straatbeeld, maar

ook het leven en werken van menig Bottendaler. 

Omzwervingen
De Nieuw-Apostolische Kerk in Nij-

megen kende vele omzwervingen, maar
zou in Bottendaal starten en er uiteinde-
lijk ook blijven. Priester Coolen verhuisde
in 1897 naar het souterrain van Botten-
daal 81, destijds het kantoorgebouw van
de spoorwegen. We kennen die straat nu
als de Van Oldenbarneveltstraat. De eerste
diensten werden daar midden in de
woonruimte gehouden. Met beddenplan-
ken op stoelen werd een provisorische
kerkruimte ingericht. Een groter contrast
met de ‘Roomsche’ pracht en praal van die
dagen is niet denkbaar. Omdat de ge-
meenschap groeide, en de spoorwegen
niet blij waren met het gebruik van de
ruimte, verkaste de kerk in 1900 naar de
Duivengas, en in 1907 naar ‘Christelijk
Hotel Restaurant Place Royale’, “voor bij-
eenkomsten van vereenigingen, werkzaam
op Christelijk en philantropisch gebied”
aan de Ridderstraat. Ook die ruimte werd
al snel te klein, en in 1910 verhuisde men
naar het kerkje aan de Begijnenstraat. In
1921 werd dit gebouw verruild voor een

zaal van ‘Café Blauw’ aan de Korenmarkt,
beter bekend als het “Geheel-Onthouders
Hotel en Koffiehuis”. Een mooie anekdote
uit die tijd vertelt dat men tijdens de kerk-
dienst in het café expres het biljart af-
huurde om niet gestoord te worden door
het geklos van de biljartballen. In 1923
kwam er dan eindelijk een ‘echte’ kerk aan
de Graafseweg in Bottendaal, die in ja-
nuari van dat jaar door districtsapostel
Van Oostbree werd ingewijd. De bekro-
ning op de ‘aanvrage om bouwvergun-
ning’ van 1921.

Geloof per spoor
Een voornaam element van de groei van

het aantal gemeenten van de Nieuw-Apos-
tolische Kerk was het feit dat er intensief ge-
bruik werd gemaakt van de gloednieuwe
spoorverbindingen die eind negentiende
eeuw werden aangelegd om het geloof te
verkondigen. Een aanzienlijk deel van de
eerste generaties leden van de kerk bestond
dan ook uit spoorwegpersoneel, en het was
de eerste christelijke kerk die – auto’s waren
er nog nauwelijks – per spoor in onze stad
belandde.

Huishoudschool
Het is nu nog nauwelijks denkbaar dat het

sociale en arbeidzame leven in Bottendaal zo
afhankelijk was van de kerk waar je toe be-
hoorde. In de periode van de verzuiling was
het echter een alledaags feit. Dat geloof ver-
der reikte dan de muren van het kerkge-
bouw dat je in die tijd op zondag bezocht
zien we de volgende keer. Het jaar 1925: de
zusters van J.M.J. breiden hun lagere school
aan de De Ruyterstraat – nu De Driemaster
– uit met huishoudschool St. Agnes. n

Met dank aan Wim van der Meer/ NAK

 Nijmegen


